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La possibilitat que part del futur
impost de la renda a les persones
físiques (IRPF) pugui servir per
nodrir el fons de pensions de la
Caixa Andorrana de Seguretat
Social no convenç, ni de bon tros,
el grup socialdemòcrata. Així ho
van apuntar, en declaracions al
Diari, tant el seu president, Jau-
me Bartumeu, com la consellera
Mariona González. El cap de l’o-
posició posa en relleu que la pro-
posta que estudia el Govern pot
comportar incompatibilitats de
caire jurídic, mentre que la parla-
mentària massanenca entén que
seria barrejar dues coses molt di-
ferents.

La possibilitat va sorgir arran
d’una reunió de membres del
grup demòcrata i de l’executiu
amb l’expert en dret tributari Al-
bert Collado. Consisteix, bàsica-
ment, que part de la recaptació
pel futur impost vagi directament
a la caixa comuna de pensions
per incrementar les seves reser-
ves de fons. Des de l’executiu s’es-
tà avaluant l’opció, que no agrada
gaire l’oposició.

D’una banda, Bartumeu re-
marca que, al seu entendre, “hi
ha un problema entre legal i
constitucional” que el fa tenir
“dubtes raonables” sobre la viabi-

litat de l’aplicació de la mesura. I
és que, segons explica el presi-
dent del grup parlamentari so-
cialdemòcrata, “el sistema legal
no permet crear impostos finalis-

tes”, com es podria entendre, en
cas que s’apliqués la idea, que
succeiria amb l’IRPF. 

Tampoc no hi està d’acord Ma-
riona González. La parlamentària

Bartumeu avisa que la mesura podria no ser compatible amb el que estableix la Constitució
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massanenca defensa que “una
cosa són les cotitzacions socials i
una altra ben diferent l’IRPF”. Al
seu entendre, aquesta possibilitat
s’està estudiant per intentar solu-
cionar diferències internes dins
la majoria. “Tenen problemes a
casa seva. No portaven l’impost
al seu programa i ara miren d’ar -
reglar la parcel·la”, apunta la con-
sellera socialdemòcrata. 

En el fons, el PS considera que
la solució al futur problema de
manca de fons per assegurar les
pensions necessita una solució
més global que no pas aquesta.
“No es poden fer pedaços”, apun-
ta Bartumeu, que és partidari de
buscar “una sortida global”.  

Crèdit Andorrà organitzarà el 4
de desembre vinent la sisena edi-
ció de la jornada divulgativa Up-
date. Enguany, l’eix de l’acte serà
el treball en col·laboració com a
clau per a l’èxit de qualsevol ne-
goci. Una de les principals nove-
tats serà la concepció com una
trobada de gran format i la seva
ubicació al Centre de Congressos
d’Andorra la Vella. 

Les ponències seran a càrrec
de l’expert en innovació i funda-
dor i president d’Infonomia, Al-
fons Cornella, i de l’especialista
en comunicació i consultora de la
mateixa empresa Antonella Bro-
glia. L’objectiu continua sent el de
transmetre coneixements de for-
ma dinàmica i engrescadora, i
afavorir les relacions socials i
professionals entre els assistents.
L’acte serà gratuït, tot i que reque-
reix inscripció prèvia, i s’iniciarà
a les set de la tarda.

Crèdit Andorrà
aposta per una
jornada Update 
de gran format
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“DA té problemes a
casa seva. No portaven
l’IRPF al seu programa
i ara han d’arreglar
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